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Årsberetning fra 1 

stortingsrepresentant Kathy Lie 2 

for 2024 3 

Dette året har vært preget av at det er siste hele året i denne stortingsperioden. Vi har derfor 4 

hatt flere lovsaker til behandling i komiteen, noe som har ført til litt færre egne initiativ. 5 

De viktigste lovendringene: 6 

- Endringer i kontantstøtteloven, redusering av kontantstøtteperioden og 7 

forlengelse av foreldrepermisjon med 80% dekning. 8 

- Forbud mot søskenbarnekteskap 9 

- Endringer i gjeldsordningsloven som gjør det enklere å komme ut av 10 

gjeldskrise 11 

- Endringer i Folketrygdloven, styrking av fedres rett til foreldrepenger 12 

- Pengespilloven, innføring av DNS blokkering av nettsider som promoterer 13 

ulovlige pengespill. 14 

Regjeringen leverte også endringer i Kulturloven og endringer i Trossamfunnsloven i 2024, 15 

men disse behandles og vedtas i 2025.  16 

Representantforslag: 17 

Jeg har vært forslagsstiller på 11 representantforslag hvorav 3 er behandlet i familie og 18 

kulturkomiteen. 19 

- Forslag om en handlingsplan for å styrke døve og tegnspråkliges rettigheter 20 

- Forslag om å innføre nettpornofilter på offentlig eide nettverk for å hindre at 21 

barn kan se porno på skolePC/nettbrett 22 

- Forslag om å gi kommunene mulighet til å forby privat fyrverkeri. 23 

Bare det første ser ut til å få flertall.  24 

Spørsmål: 25 

Jeg har hatt to hovedspørsmål med oppfølgingsspørsmål i muntlig spørretime om: 26 

-  fritidstilbud til barn og unge i hele landet, om tilbudet til enslige mindreårige i 27 

mottak,  28 

- om årlig prisjustering av barnetrygden og om å lovfeste barns bestevurderinger 29 

i sosialtjenesteloven. 30 

Jeg har hatt to spørsmålsrunder i ordinær spørretime (planlagte forhåndsinnsendte spørsmål) 31 

om: 32 

- Viktigheten av å sikre VO (volds og overgreps) linja 33 

- Om å sikre at alle kvinner i Norge har trygge og gode hverdager. 34 
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Jeg har sendt inn 27 skriftlige spørsmål til ulike ministere med svært ulike temaer: 35 

Barne- og familieministeren: 36 

- Om forbrukeres kollektive rettigheter og klagemuligheter 37 

- Om Fairtrade og bærekraftige verdikjeder 38 

- Om barns forbrukervern i digitale medier 39 

- Om at alle barn skal ha mulighet for opphold på Stine Sofies stiftelse 40 

uavhengig av foreldrenes økonomi 41 

- Om hva ministeren vil gjøre for å beskytte barn mot lootbokser og virtuell 42 

valuta i dataspill 43 

- Om hva det vil koste å fase ut de kommersielle tilbyderne av barnevernet 44 

- Om avskaffing av egenandel for mat på krisesenter 45 

- Om krisesentrenes rolle i å forebygge at vold i nære relasjoner blir til drap 46 

Kultur og likestillingsministeren 47 

- Om fremdrift i arbeidet med ny kulturlov 48 

- Om når hun vil legge frem lov om innføring av tredje juridisk kjønnskategori 49 

- Om BPA ordningen for studenter med funksjonshindringer og deres rett og 50 

mulighet til fullverdige studier 51 

- Om gjennomføringen av vedtak om forenkling av tilskudd til frivilligheten 52 

Justis og beredskapsministeren 53 

- Når kommer den vedtatte partnerdrapskommisjonen (den har kommet nå) 54 

- Om gruppesøksmål i forbrukerklager 55 

Landbruks og matministeren 56 

- Om unntak for båndtvangsreglene for servicehunder, på lik linje som for 57 

førerhunder. 58 

- Og om det samme en gang til, nå med forklaring til ministeren om hva en 59 

servicehund er       60 

Klima og miljøministeren 61 

- Om hva han vil gjøre med den negative trenden i omfanget av barns utelek 62 

- Om plastforurensing i Lierelva og hva han vil gjøre for å sørge for opprydding 63 

Helse og omsorgsministeren 64 

- Om sykehusplanene i Oslo 65 

- Om at ansatte på Sørlandet sykehus som ikke kom seg på jobb i snøkaoset 66 

sist vinter ikke skulle måtte bruke feriedager fordi de var innesnødde 67 

- Om avviklingen av refusjonsordningen for kiropraktorbehandling 68 

- Om plassering av unge med funksjonsnedsettelse på sykehjem 69 

Forsvarsministeren 70 

- Om muligheter for lærlingeplass i forsvaret for unge med ADHD/ADD 71 
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- Om forsvaret kan ta seg til rette uten å følge vanlig prosedyre i PBL for å 72 

bygge radarstasjon på Sirikjerke i Øvre Eiker 73 

Samferdselsministeren 74 

- Om Ringeriksbanen 75 

I tillegg har jeg deltatt i en rekke debatter både i stortinget og hos ulike organisasjoner 76 

innenfor fagområdet til familie og kulturkomiteen.  77 

Media: 78 

 Leverer kronikk hver 6. uke til Drammens Tidene om ulike temaer. 79 

Poster jevnlig på Facebook og Instagram 80 

Jeg fant 491 treff i mediesøk på store og små medieoppslag i både riksmedier, lokalmedier 81 

og bransjemedier. Dette inkluderer også sitering av NTB saker i 2024. 82 

Budsjett: 83 

Hele stortingsgruppa står samlet om å vedta vårt alternative budsjett og prioriteringer inn i 84 

forhandlingene. Jeg er spesielt stolt av på mitt felt at vi nok en gang klarte å øke 85 

barnetrygden. Denne gangen med 202 kr. I måneden fra 1. mai 2025. Da vil barnetrygden ha 86 

samme nominelle verdi som den hadde i 1996. I 2021 var barnetrygden for barn under 6 år 87 

1354 kr. Og for barn over 6 år 1054 kr. Fra 1. mai 2025 vil barnetrygden for alle barn være 88 

1968 kr per måned. Vi har da økt barnetrygden med nærmere 10 mrd. kr i denne 89 

stortingsperioden. Og vi ser at det virker. Nye tall fra SSB viser at antall barn som vokser opp 90 

i fattige familier har gått ned for tredje året på rad. Merk at dette er tall til og med 2023 og at vi 91 

har økt barnetrygden to ganger i 2024 også.  92 

I budsjettet for 2025 har vi også fått til en pakke for å bedre forholdene for enslige 93 

mindreårige asylsøkere i mottak. Norge har i en årrekke fått hard kritikk av FN for at EMA 15 94 

– 18 år plasseres i mottak. Stasforvalterens tilsyn har vist alvorlige mangler ved 4 av 5 tilsyn 95 

med tanke på aktivitetstilbud, psykisk helsetilbud, ernæring og søvn.  96 

Vårt primærstandpunkt var å overføre disse barna til barnevernet. Utfordringene med dette er 97 

kapasiteten i barnevernet. Vi har isteden fått: 98 

Styrke UDI med 4 årsverk for å kartlegge omsorgsituasjonen til EMA med 
følgeperson 5,0  

Øke barnefaglig kompetanse i ordinære mottak med EMA med følgeperson 8,0  

Styrke den øremerkede ordningen med styrket barnefaglig kompetanse i 
EMA-mottak 16,7  

Aktivitetstilbud for barn på mottak 10,0  

Statsforvalteren, tilsyn enslige mindreårige asylsøkere 15,0  
 99 

Vi har fortsatt våre reformer på tannhelse og SFO, men denne gangen med en vri på SFO 100 

etter tilbakemeldinger om at antall barn har økt så mye etter innføringen av gratis kjernetid for 101 

1. til 3. trinn at det ikke er mulig å ta imot flere barn uten økt bemanning. Vi valgte derfor å 102 

forhandle inn 550 millioner til økt bemanning istedenfor å utvide til 4. trinn.  103 
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Vi har også forhandlet inn 550 millioner til økt bemanning i barnehage. Disse pengene er ikke 104 

øremerket, men tildeles over kommuneramma. Det er derfor viktig at våre lokale folkevalgte 105 

passer på at pengene blir brukt i tråd med intensjonen.  106 

Klima og natur 107 

Vi har også styrket klima og miljøbudsjettet betydelig i denne runden. Før forhandlingene ville 108 

vi tidligst kunne nå klimamålene i 2040. Etter budsjettforliket er har dette blitt mulig å nå i 109 

2035. Her er våre budsjettgjennomslag på klima og natur: 110 

Enova, klimatiltak i kvotepliktig sektor 1000,0  

Skogvern 200,0  

Energieffektivisering Enova 100,0  

Energieffektivisering kommunale bygg 150,0  

Natursats 100,0  

Klimasats 100,0 
 

Naturrestaurering og tiltak for Oslofjorden  50,0 
 

Restaurering av myr 30,0 
 

Fjellrev 5,0 
 

Stimulering til friluftsaktivitet 25,0  

Styrke bekjempelsen av pukkellaks 5,0  

Vestfoldbanen (forberedelser til videre reguleringsarbeid Stokke-Sandefjord) 30,0  

COAT 20,0  
 111 

Av andre ting kan nevnes  112 

- økt minstepensjon for enslige med 6000 fra 1 mai 113 

- Skjerming av bostøtten for mottagere av AAP og dagpenger 114 

- 10% økning i studiestøtten 115 

- Styrking av tverrfaglig spesialisert rusbehandling med 200 millioner 116 

- Styrking av bemanning i fengslene med 100 millioner 117 

- Økt rettshjelptiltak som Jussbuss, Gatejuristen, JURK og NOAS 118 

- Økt låneramme til Husbanken med 3 mrd. kr. 119 

- 20 millioner til tilskuddsordning for utbygging og oppgradering av krisesenter 120 

Det er også denne gangen gjennomslag for flere små kulturtiltak blant annet til Leveld 121 

kunstnartun i Ål. 122 

I tillegg er det en god satsing på samiske, kvenske og skogfinske tiltak. 123 

I alt har vi økt statsbudsjettet med nesten 7 mrd. Kr.  124 

Alle gjennomslag finnes på www.sv.no/gjennomslag  125 

Strategi 126 

Min hovedstrategi er fortsatt en satsing på barn og unges oppvekst. Løfte familier ut av 127 

fattigdom, sørge for fritidstilbud, styrke bibliotek og andre tiltak for leseferdigheter.  128 

http://www.sv.no/gjennomslag
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Kampen mot vold i nære relasjoner og vold mot kvinner. 129 

Arbeide for likestilling og ikke-diskriminering for kvinner, skeive og transpersoner og kjempe 130 

for funksjonshemmedes rettigheter.  131 

2025 blir et annerledes år hvor alle politikkområder blir aktuelle og hvor hele laget blir viktige 132 

medspillere for å sørge for best mulig oppslutning og å sikre stortingsmandatet i Buskerud.  133 

Viktige temaer vil fortsatt være rettferdig fordeling og et løft for svake grupper i samfunnet. En 134 

satsing på ungdom med fritidstilbud, studie og jobbmuligheter og en bolig til å bo i, ikke 135 

spekulere i.  136 

Med en sterk høyrevind på fremmarsj blir det enda viktigere å forsvare arbeidstakeres 137 

rettigheter, arbeidsmiljøloven og styrking av organisasjonsgraden.  138 

I en tid preget av krig flere steder i verden og mye fokus på forsvar, sikkerhet og beredskap 139 

blir det viktig å ikke glemme klima og natur. Kampen mot ødeleggelse av natur og 140 

nedbygging av både natur og dyrka mark må fortsatt være høyt på dagsorden. 141 

Samferdsel er et viktig område i Buskerud som opptar mange. Vi må fortsette å stå stødig i 142 

saken om Ringeriksbanen og E16 som fellesprosjekt. Men også jobbe videre med to tog i 143 

timen til Kongsberg. Utbedring av trygge hverdagsveier og tilbudet for pendlerne mot Oslo.  144 

Lier, 10. februar 2025 145 

Kathy Lie 146 


